



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ ໄທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ຕາມການກຳນົດ ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ຕໍ່)

ສະບາຍດີ ທ່ານຜູ້ອ່ານທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ ! ໃນຄັ້ງກ່ອນຜູ້ຂຽນໄດ້ນຳສະເໜີບົດຄວາມໃນຫົວຂໍ້ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕາມການກຳນົດຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໃນດ້ານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານເງິນຕາແຫ່ງຊາດໄປແລ້ວ. ຄັ້ງນີ້ຜູ້ຂຽນຈະສືບຕໍ່ນຳສະເໜີ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ດ້ານການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບການຊຳລະ ໃຫ້ບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ຮັບຊາບວ່າ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ມີການປະຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວຄືແນວໃດ. ສ່ວນວຽກງານການປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແມ່ນຈະບໍ່ໄດ້ນຳສະເໜີ ເພາະວ່າໃນບົດຄວາມຄັ້ງກ່ອນຜູ້ຂຽນໄດ້ເຄີຍນຳສະເໜີໄປແລ້ວ ໂດຍສະເພາະໄດ້ລົງເລິກອະທິບາຍຕໍ່ກັບເຄື່ອງມືນະໂຍບາຍເງິນຕາ ວ່າປະກອບມີຄືແນວໃດ ແລະ ໄດ້ອະທິບາຍເນື້ອໃນຂອງແຕ່ລະເຄື່ອງມືລະອຽດພໍສົມຄວນ.

ຮຽນທ່ານຜູ້ອ່ານ ! ການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບການຊຳລະ ແມ່ນຖືວ່າເປັນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ສຳຄັນໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕໍ່ກັບຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງລະບົບທະນາຄານໃນ ສປປ ລາວ ເພາະສະຖາບັນການເງິນທີ່ຢູ່ພາຍໃຕ້ການຄຸ້ມຄອງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແມ່ນເປັນຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດ ເຮັດໜ້າທີ່ໃນການໃຫ້ບໍລິການທາງດ້ານການເງິນແກ່ເສດຖະກິດ, ທຸລະກິດ ແລະ ຄົວເຮືອນ ເປັນຕົ້ນ: ການຮັບຝາກເງິນ, ສະໜອງສິນເຊື້ອ, ໃຫ້ບໍລິການຊຳລະ, ຊື້-ຂາຍເງິນຕາ ແລະ ອື່ນໆ ຕາມກົດໝາຍກຳນົດ. ນອກຈາກນັ້ນສະຖາບັນການເງິນກໍຍັງເປັນຕົວກະຕຸ້ນໜຶ່ງຕໍ່ດ້ານເສດຖະກິດດ້ວຍການປະຕິບັດນະໂຍບາຍສິນເຊື້ອ ແລະ ນະໂຍບາຍອັດຕາດອກເບ້ຍ ອັດຕາແລກປ່ຽນທີ່ເໝາະສົມ. ສະນັ້ນ, ເພື່ອເປັນການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນໃຫ້ມີສະຖຽນລະພາບ ແລະ ຮັບປະກັນໄດ້ໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງໃນລະບົບສະຖາບັນການເງິນ ໂດຍອີງຕາມພາກທີ IV ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ, ໝວດທີ 3 ການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບຊຳລະ ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ສະບັບເລກທີ 47/ສພຊ, ລົງວັນທີ 19 ມິຖຸນາ 2018 ໄດ້ກຳນົດ ໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ໂດຍກຳນົດຍຸດທະສາດ, ແຜນການ, ແຜນງານ, ນິຕິກຳ ແລະ ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງທີ່ເໝາະສົມ ຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອເຮັດໜ້າທີ່ໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາສະຖາບັນການເງິນ, ປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງຜູ້ຊົມໃຊ້ທາງດ້ານການເງິນ ແລະ ຮັບປະກັນໃຫ້ສະຖາບັນການເງິນມີຄວາມໝັ້ນຄົງ, ດຳເນີນທຸລະກິດມີຄວາມໂປ່ງໃສ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ. ຊຶ່ງປັດຈຸບັນໃນດ້ານນິຕິກຳເຫັນວ່າໄດ້ມີກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ດຳລັດວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານທຸລະກິດ ເພື່ອເປັນເຄື່ອງມືໃນການເຄື່ອນໄຫວຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາສະຖາບັນການເງິນໃຫ້ດຳເນີນຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ແລະ ໝັ້ນຄົງ, ພ້ອມນັ້ນກໍຍັງມີບັນດານິຕິກຳລຸ່ມກົດໝາຍ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ຂໍ້ຕົກລົງ ແລະ ແຈ້ງການ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທີ່ຕິດພັນກັບວຽກງານຂອງສະຖາບັນການເງິນ ເພື່ອກຳນົດ ແລະ ແຈ້ງໃຫ້ສະຖາບັນການເງິນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມສະພາບແຕ່ລະໄລຍະ. **ຕົວຢ່າງ:** ໃນທ້າຍເດືອນມີນາ 2020 ທີ່ ສປປ ລາວ ກຳລັງປະເຊີນກັບໂລກລະບາດ ໄວຣັດໂຄວິດ 2019 (Covid 2019) ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກໍໄດ້ອອກຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍນະໂຍບາຍສິນເຊື້ອເພື່ອແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກສະພາບການລະບາດອັກເສບປອດ ຈາກເຊື້ອຈຸລະໂລກສາຍຜັນໃໝ່ ໂຄວິດ 2019 (Covid 2019) ໂດຍໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນ ກຳນົດນະໂຍບາຍໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າເງິນກູ້ຂອງຕົນພ້ອມ

ດ້ວຍມາດຕະການຕ່າງໆ ຕໍ່ກັບລູກໜີ້ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຕາມຄວາມເໝາະສົມເປັນແຕ່ລະກໍລະນີ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຕົວຈິງຂອງລູກໜີ້. ໃນດ້ານການກຳນົດກົງຈັກການຈັດຕັ້ງທີ່ເໝາະສົມ ເພື່ອເຮັດໜ້າທີ່ໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາສະຖາບັນການເງິນຢູ່ຂັ້ນຕ່າງໆນັ້ນ ແມ່ນໄດ້ມີການແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຄື: ຂັ້ນສູນກາງແມ່ນທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ສຳນັກງານໃຫຍ່ ໂດຍແມ່ນກົມຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ ຮັບຜິດຊອບໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາບັນດາສະຖາບັນການເງິນ ທີ່ຕັ້ງຢູ່ສູນກາງ ແລະ ໃນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ແມ່ນມອບໃຫ້ບັນດາສາຂາ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ປະຈຳພາກ ຮັບຜິດຊອບໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາບັນດາສາຂາ ແລະ ໜ່ວຍບໍລິການ ຂອງສະຖາບັນການເງິນ ຕາມພາລະບົດບາດຄວາມຮັບຜິດຊອບ.

ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ພັດທະນາລະບົບຊຳລະ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ພັດທະນາລະບົບຊຳລະ ດ້ວຍການກຳນົດຍຸດທະສາດ, ວາງນະໂຍບາຍ, ສ້າງ ແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳ, ສ້າງເຄື່ອງມືຊຳລະ ໃນຂອບເຂດທີ່ຕົນຮັບຜິດຊອບ, ກຳນົດບັນດາຫຼັກການ, ມາດຕະການທາງດ້ານເຕັກນິກ ກ່ຽວກັບການຊຳລະ ລວມທັງກົນໄກໄລ່ລຽງ ແລະ ການຫັກບັນຊີ ໃຫ້ບັນດາສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນອື່ນ ທີ່ດຳເນີນທຸລະກຳຊຳລະ; ກຳນົດວິທີການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບການຊຳລະ ດ້ວຍການດຳເນີນການຄຸ້ມຄອງ, ກວດກາການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບຊຳລະຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງ ແລະ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເງິນ-ເງິນຕາ. ກໍລະນີຖ້າຫາກພົບເຫັນການລະເມີດ ແມ່ນຈະນຳໃຊ້ມາດຕະການຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ໃນປັດຈຸບັນທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກໍໄດ້ພັດທະນາເຄື່ອງມືເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງໃນວຽກງານຊຳລະ ໂດຍສະເພາະດ້ານນິຕິກຳໄດ້ມີກົດໝາຍວ່າດ້ວຍລະບົບການຊຳລະ ເປັນເຄື່ອງມືໃນການກຳນົດຫຼັກການ, ລະບຽບການ ແລະ ມາດຕະການໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາວຽກງານລະບົບຊຳລະ ໃຫ້ມີຄວາມສະດວກ, ວ່ອງໄວ, ປອດໄພ, ໂປ່ງໃສ, ຫັນສະໄໝ ແລະ ມີປະສິດທິພາບ. ນອກນັ້ນກໍຍັງມີນິຕິກຳລຸ່ມກົດໝາຍ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຊຳລະ ເຊັ່ນ: ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການໃຫ້ບໍລິການຊຳລະ, ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍມາດຕະຖານຄົວອາໂຄດເພື່ອການຊຳລະ ແລະ ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຊຳລະທຸລະກຳຍ່ອຍ ເຫຼົ່ານີ້ເປັນຕົ້ນ.

ທັງໝົດທີ່ໄດ້ນຳສະເໜີນັ້ນ ແມ່ນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ດ້ານການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບການຊຳລະ ແມ່ນເປັນໜ້າທີ່ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕ້ອງໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຊຶ່ງວຽກງານດັ່ງກ່າວແມ່ນເປັນວຽກງານທີ່ສຳຄັນທີ່ສຸດ ຮັບປະກັນໃຫ້ສະຖາບັນການເງິນມີຄວາມໝັ້ນຄົງ ແລະ ຮັບປະກັນວຽກງານລະບົບຊຳລະໃຫ້ມີຄວາມໂປ່ງໃສ ແລະ ມີປະສິດທິພາບ ເພື່ອແນ່ໃສ່ຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເງິນ-ເງິນຕາ, ຮັບປະກັນການສົ່ງເສີມສິນຄ້າ, ການບໍລິການ, ການລົງທຶນ ແລະ ການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ.

ສະຫຼຸບແລ້ວ,ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທັງສາມວຽກງານ ຄື: ວຽກງານເງິນຕາແຫ່ງຊາດ, ວຽກງານການປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ວຽກງານການຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ລະບົບຊຳລະ ແມ່ນຖືວ່າເປັນໝາກຫົວໃຈຂອງການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເປັນວຽກງານສຳຄັນທີ່ສຸດໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຕາມພາລະບົດບາດທີ່ກົດໝາຍກຳນົດ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກທາງດ້ານເງິນຕາໃຫ້ມີສະຖຽນລະພາບ, ຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງ ແລະ ຄຸ້ມຄອງລະບົບຊຳລະໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ.

#ບົດຄວາມໂດຍ: ວັນນະສິດ ສິດທິລາດວິງສາ, ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ເສດຖະກິດລາວຈະເຂັ້ມແຂງ ຖ້າປວງຊົນຮ່ວມແຮງນຳໃຊ້ເງິນກີບ